
Verslag van de raadscommissievergadering Sociaal Domein en 
Volkshuisvesting d.d. 23 juni 2016 
 
Aanwezig 
Voorzitter : Harrie Verkampen 
Commissiegriffier : Nienke Verhagen 
 
Commissieleden : 10 / 14 
CDA : Anita Relou, Rick van Kessel, Fons Verhees 
Lokale Realisten : Dini Methorst, Truus van Dijk, Tess van Schijndel 
Dorpspartij : Rens de Haas, Henk van Eck 
D66 : Henk Giebels 
PVDA : Jeanine van Cronenburg 
OPA : -- 
 
Collegeleden 
Jan Bevers (wethouder) 
 
Ambtelijke vertegenwoordiging namens college 
Remco Groenendal, Mea de Laat, Tim van den Nieuwelaar, Brigitte van Bladel, Marieke van 
der Burgt, Nicolé Kooy, Ingeborg Verschuuren 
 
Andere aanwezigen 
Meta van Heugten (LEV), Monique vd Elsen (dorpsondersteuner De Mortel) 
 

 
1. Algemene mogelijkheid tot inspreken 
Hier wordt geen gebruik van gemaakt. 
 
2. Openen commissievergadering, mededelingen en vaststellen van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur. 
 
3 a Vaststellen conceptverslag d.d. 31 maart 2016 
PvdA vraagt naar duidelijkheid over de begrippen cliëntbetrokkenheid en cliëntparticipatie, 
naar aanleiding van het verslag en de lijst met toezeggingen. Het staat er nu niet duidelijk in 
verwoord. Remco Groenendal overlegt met de griffier over een oplossing. 
 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
   b Lijst met toezeggingen. 

Er zijn er geen opmerkingen of aanvullingen.  
 
4    Voorbereiden raadsadvies 
4 a Begrotingsnota 2017, mbt deze raadscommissie  
4 b Jaarrekening 2015, mbt deze raadscommissie 
 
Procesconclusie 

 Besluitvorming / finale behandeling raad is door de raadscommissie voldoende voorbereid. 
Onderwerp in handen stellen raad. Voorgestelde wijze van behandeling: 
Bespreekstuk 
 
Opinies (per partij weergegeven) 
4a en 4b tegelijk 
 



Dorpspartij kan instemmen met het vaststellen van de begrotingsnota. De gemeente had 
een tekort en dit jaar gaat het heel goed. Complimenten omdat het goed gaat met de 
financiën. Wil kijken wat de consequenties van de bezuinigingen zijn geweest. Dat is voor 
de verenigingen heel belangrijk, omdat zij door de bezuinigingen nu soms moeilijk zitten. 
Door het op een andere manier te doen, is er veel geld over op Sociaal Domein. Dat is een 
goede ontwikkeling, maar de innovatie moeten we wel door blijven zetten. Het geld dat over 
is, moeten we wel vasthouden.  
CDA zegt dat het er goed uit ziet. Er is een overschot op de 3 decentralisaties. Gemeente 
wist niet wat er op ze af zou komen. Er zijn geen schrijnende gevallen. Die 1,9 miljoen wel 
laten staan, want je weet niet wat er nog op je pad komt. De raad is dan nog steeds aan zet 
en het is niet vrij besteedbaar voor de wethouder. Noemt nog een keer dat ze van mening is 
dat preventie belangrijker is dan handhaving bij alcoholbeleid. 
Lokale Realisten geeft een pluim omdat er zo veel geld over is gebleven. We hopen dat het 
niet ten koste is gegaan van zorgvraag burgers. Vraagt naar de resultaten van het 
veehouderij en gezondheid, wanneer komt dat? De leefbaarheidsagenda zou op internet 
geplaatst worden, dat lukte niet met de nieuwe website. Kan dat nu wel, nu er geld over is? 
PvdA zegt dat ze blij is dat we in zwarte cijfers zitten en niet meer in rode. Maakt zich 
ernstige zorgen over de egalisatiereserve. Hoe kan er zo veel geld over zijn? Gaat het Rijk 
dan ook minder geld ter beschikking stellen? Het geld oormerken, voor het geval dat er 
dadelijk ineens iets komt waar veel geld voor nodig is.  
D66 zegt dat de financiële positie van de gemeente aan het verbeteren is. Ontwikkelingen 
zijn goed, maar we zijn er nog lang niet. Als er zoveel geld overblijft wat betreft de zorg, 
wordt er dan wel de juiste zorg en in voldoende mate en aan de juiste mensen verleend? 
Reserveren van dat geld. Hoe kan het dat er zoveel over is? Heeft iedereen die er recht op 
had wel gehad en reken je niet rijk.  
 
Reactie wethouder Bevers: 
Het gaat gelukkig weer beter, we zijn er nog niet en we moeten nog op de knip letten en 
kijken wat de noodzaak is van het geld wat we uitgeven. In hoeverre daar reparatie bij nodig 
is, dat is aan de politiek. Er zijn ontzettend veel vrijwilligers, er is weinig gebruik gemaakt 
van de vangnetregeling. 
€ 1,9 miljoen is ongeveer 12% van het geld voor de 3D’s. Dat is goed om achter de hand te 
hebben. Het Rijk gaat de komende jaren nog behoorlijk bezuinigen. Zo als het er nu uit ziet, 
kunnen wij dat opvangen zonder zelf te moeten bezuinigen.   
Achteraf was het een grote black box, het geld wat we kregen. Het was heel slecht 
aangegeven. We wisten niet of het aan de juiste dingen uitgegeven werd. Omdat we de 
mensen kennen, gaat dat nu beter. We controleren de facturen nu zelf en daar haal je ook 
de goede bedrijven uit en een aantal die het nog niet goed doen. Mensen die indicatie 
krijgen zien nu wat de kosten zijn, en we vragen ze om mee te denken. Diegene wordt dan 
mede verantwoordelijk voor het geld wat ingezet wordt. Aantal 75+ neemt sterk toe de 
komende jaren, ook het aantal mensen met dementie. In het budget zitten nog heel veel 
onzekerheden. We moeten wel zorgen dat de mensen de juiste zorg krijgen voor het juiste 
geld. Fijn dat CDA constateert dat er geen schrijnende gevallen zijn. Er zijn mensen die 
meer huishoudelijke hulp nodig hebben omdat ze meer knoeien. Daar willen we meer 
maatwerk leveren, zodat de juiste hulp ingezet kan worden. Handhaven is ook preventie, en 
daarmee kunnen we hopelijk voorkomen dat mensen blijven verkopen aan jongeren onder 
de 18. We hebben goedkeuring van de accountant, maar er moet nog een aantal controles 
plaatsvinden.  
Het antwoord op de vraag over de leefbaarheidsagenda komt later.  
Onderzoek gezondheid en veehouderij: 3 ministeries moeten gezamenlijk tot een aantal 
aanbevelingen en conclusies komen. Als dat hen lukt, komt er 7 juli een presentatie. De 
vraag is of dat gaat lukken.  
 
Lokale Realisten merkt op dat de Sisa verantwoording door de accountant goedgekeurd is.  
 



Toezeggingen 
Het antwoord op de vraag over de leefbaarheidsagenda komt later. 
 
 
4 c Gemeenschappelijke Regeling van de GGD Brabant-Zuidoost 
 
Procesconclusie 

 Besluitvorming / finale behandeling raad is door de raadscommissie voldoende voorbereid. 
Onderwerp in handen stellen raad. Voorgestelde wijze van behandeling: 
Hamerstuk 
 
Opinies (per partij weergegeven) 
Lokale Realisten merkt op dat het voor de lezer praktisch was geweest als oude met nieuwe 
tekst erbij had gestaan. Dacht dat het artikel met betrekking tot rampen en crisis bij de GOR 
zat. Wethouder Bevers laat weten dat dat bij de GGD hoort.  
 
De commissie kan instemmen met de stukken. 
 
Toezeggingen 
-- 
 
4 d Zienswijze begroting werkbedrijf  
 
Procesconclusie 

 Besluitvorming / finale behandeling raad is door de raadscommissie voldoende voorbereid. 
Onderwerp in handen stellen raad. Voorgestelde wijze van behandeling: 
Bespreekstuk 
 
Opinies (per partij weergegeven) 
Lokale Realisten is blij met de zienswijzen. Bij 1 staat dat de raad graag jaarlijks inzicht wil 
hebben; wij willen vragen of dat per kwartaal of halfjaar handig is om dat je dan nog kunt 
corrigeren. 
D66 vraagt of zienswijze 4 toegelicht worden. Verder denkt D66 er mee in te kunnen 
stemmen.  
Dorpspartij heeft ook een vraag over zienswijze 4. Waar gaat het aan besteed worden? 
Vindt het heel vaag wat er van de prestatie indicatoren verwacht kan worden. 
PvdA kan het helemaal eens zijn met de vragen die gesteld worden in stuk. Vindt het een 
raar verhaal van de BUIG-middelen en zienswijze 4 ook.  
CDA is het eens met de zienswijzen. In oktober evaluatie, hoe hangt dit met elkaar in 
verband. En met het solidariteitsbeginsel? 
 
Reactie wethouder Bevers: 
Ik kan niet helemaal duidelijkheid geven. We hebben vragen gesteld en de antwoorden nog 
niet ontvangen. We hebben de vragen nog aangescherpt. We gaan de vragen schriftelijk 
stellen. Eerst ambtelijk en als het dan niet duidelijk is, dan bestuurlijk. Atlant zegt dat we 
voor een dubbeltje op de eerste rang gezeten hebben en dat we daarom nu meer moeten 
betalen. Heeft niet met solidariteitsbeginsel te maken. We moeten evaluatiecriteria 
opstellen, het moet ook de krans krijgen zich te zetten.  
De wethouder meldt dat Atlant heeft gevraagd of de zienswijzen al naar hen gestuurd kan 
worden, met na het vaststellen door de raad op 14 juli nog eventuele aanvullingen. De 
commissie stemt hiermee in.  
 
Toezeggingen 
-- 
 



4 e Afstemmingsverordening 
 
Procesconclusie 

 Besluitvorming / finale behandeling raad is door de raadscommissie voldoende voorbereid. 
Onderwerp in handen stellen raad. Voorgestelde wijze van behandeling: 
Hamerstuk. 
 
Opinies (per partij weergegeven) 
Lokale Realisten zegt dat er wijzigingen worden voorgesteld en dat er staat dat er dan een 
verlaging van de uitkering plaatsvindt. Zit daar een waarschuwing vooraf bij? 
Mea de Laat vertelt dat dat in de verordening staat en daar is deze afstemmingsverordening 
onderdeel van.  
 
De commissie kan instemmen met de stukken. 
 
Toezeggingen 
-- 
 
 
5 Informeren 
5 a Decentralisaties (vast agendapunt)  
5 b RIN Businesscase Peelgemeenten  
Er wordt een presentatie over hoe een wijkteam werkt gegeven. 
 
Wethouder Bevers vertelt dat er gisteren een presentatie was in Laarbeek voor alle 
gemeenteraden over Peel 5.1. Onder ander over het systeem, over het personeel. Hij heeft 
er een positief gevoel over. Het systeem waarmee gewerkt gaat worden, moet geen 
ingewikkeld systeem zijn, meest haalbaar lijkt op basis van aanvragen. De ontvlechting is nu 
al begonnen.  
 
Procesconclusie 
Informatie was voor de raadscommissie voldoende. Onderwerp in handen stellen van het 
college. 
 
Toezeggingen 
-- 
 
5 c Wijkfoto  
De presentatie wordt op de gebruikelijke wijze beschikbaar gesteld. 
 
D66 merkt op dat het heel interessante gegevens zijn. De vraag die opkomt is wat willen we 
met onze dorpen. Nu weer welvaartsgroei; willen we van alles hetzelfde en een beetje meer, 
of gaan we uit van de profielen. Heel goed uitgangspunt. Een centrumfunctie voor Gemert? 
Bv meer gericht op cultuur? Mogen we de voorzieningen uitbouwen? Mooie inkijk om te zien 
hoe het ervoor staat. Hij wil graag een keer daar over in discussie.  
PvdA is het eens met D66.  
Dorpspartij wil ook dieper ingaan op de probleem gebieden.  
CDA zegt dat het mooi is om te zien hoe het is en dat er verschillen zijn.  
 
Remco Groenendal merkt op dat de gemeente in gesprek gaat met de werkgroepen zorg 
over Sociaal Domein. In november is dat klaar. De strategische discussie zoals gevraagd, is 
dan niet klaar.  
 
Procesconclusie 
Informatie was voor de raadscommissie voldoende. Onderwerp in handen stellen van het 



college. 
 
Toezeggingen 
-- 
 
6 Vragen commissieleden niet geagendeerde onderwerpen 
Lokale Realisten vraagt naar de resultaten van het verkennend onderzoek longkanker en 
intensieve veehouderij. Wethouder Bevers laat weten dat het onderzoek gereed is en dat er 
een RIN over gepubliceerd is.  
 
CDA zegt dat ze de notitie over de aansturing van dorpsondersteuners ontvangen heeft. De 
wijkteams functioneren prima in dorpen, in Gemert is dat nog een uitdaging. Als CDA 
geloven we niet in werkgroepen zorg in Gemert. Dat is een onnatuurlijke situatie. Mocht het 
niet werken, schakel dan over op iets anders.  
Huishoudelijke hulp toelage wordt afgeschaft op termijn. CDA was voorstander van die 
toelage en wil dit onderwerp terug zien op agenda.  
Dorpspartij wil graag alternatieven voor als de werkgroepen zorg niet lopen, scenario’s hoe 
dan.  
D66 heeft op basis van de notitie vooralsnog vertrouwen in de aansturing van de 
dorpsondersteuners. Als het binnen jaar blijkt niet te werken, dan graag direct overgaan op 
aanbod van de zorgcoöperatie.  
 
Wethouder Bevers merkt op dat naar aanleiding van het overleg met de werkgroepen zorg 
de notitie over de aansturing van de dorpsondersteuners nog is aangepast. De laatste versie 
wordt nog gepubliceerd.  
 
 
7 Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.50 uur. 
 
 



Voortgangslijst toezeggingen commissie 
 

7-1-2016 

We kijken naar die 40% mensen met een 
ontheffing, of daar nog mensen bij zijn waarbij 
het anders kan. Daar kunnen we ook uitleg 
over geven. 

Bevers SD   

We hebben met het Werkbedrijf afspraken gemaakt over een 
bestandsanalyse die o.a. duidelijkheid zou moeten geven over het 
aantal vrijstellingen van de sollicitatieplicht en het waarom. Het 
Werkbedrijf is nog bezig met het maken van de bestandsanalyse. We 
verwachten dat ze deze op korte termijn aan ons zullen aanleveren.. 

31-3-
2016 

De commissie wordt geïnformeerd over de 
data van de participatiegroepen en adviesraad 
Sociaal Domein. 

Bevers SD   21 juni volgt een nieuwe RIN na besluitvorming door het college. 

31-3-
2016 

Dorpsondersteuners: De procedure rondom 
aanstelling, ontslag, aansturing is 
aangescherpt en aan de commissie worden 
toegestuurd. 

Bevers SD afgedaan 
De procedure moet nog worden besproken met de werkgroepen zorg ( 
21 juni ). De opzet is onder voorbehoud en op verzoek van wethouder 
Bevers op 14/6 verstuurd naar de griffie. 

12-5-
2016 

Verordening clientparticipatie participatiewet.In 
oktober komt evaluatie van de nieuwe 
cliëntbetrokkenheid. 

Bevers SD afgedaan 
voor de clientenraad is afgelopen gemeenteraadsvergadering en 
besluit genomen. Doorlopende toezegging informeren commissie over 
voortgang participatiegroepen. 

12-5-
2016 

Communicatiekalender rondom nieuwe 
Peelsamenwerking naar gemeenteraad sturen 
als deze beschikbaar is.  

Bevers SD   
14/6 : de comm. kalender inzake de noodzakelijke besluitvorming is 
nog niet beschikbaar 

12-5-
2016 

Mantelzorgwaardering: Realiseren dat mensen 
niet zelf achter de mantelzorgwaardering aan 
moeten gaan. 

Bevers SD   

Mantelzorgers die afgelopen jaar een waardering hebben ontvangen, 
zullen we actief benaderen voor een nieuwe waardering in 2016.  We 
kennen echter niet alle mantelzorgers zodat mensen die voor het eerst 
in aanmerking willen komen voor een waardering zelf actie moeten 
ondernemen. De aanvraag wordt laagdrempelig ingericht.  

23-6-16 
De leefbaarheidsagenda zou op internet 
geplaatst worden, dat lukte niet met de nieuwe 
website. Kan dat nu wel, nu er geld over is? 

    

 


